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PROTOKÓŁ nr 39 

z posiedzenia XXXIX zwyczajnej sesji  

Rady Miejskiej w Piławie Górnej  

w dniu 28 kwietnia 2022 r. 

 
Data sesji: 28 kwietnia 2022 r. 

Godzina rozpoczęcia sesji: 9.30 

Godzina zamknięcia sesji: 11.32 

Miejsce posiedzenia: Sala Konferencyjna Urzędu Miasta w Piławie Górnej,  

ul. Piastowska 69 

 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI 

lp nazwisko imię status 

1 Chrobak Marcin obecny 

2 Chrzanowski Tadeusz obecny 

3 Jeziorski Wiktor obecny 

4 Karaś Justyna obecna 

5 Kordasiewicz Arnold obecny 

6 Łoin Jarosław obecny 

7 Madejski Dariusz obecny 

8 Majcher Arkadiusz obecny 

9 Pacyk Małgorzata obecna 

10 Pelczar Stanisław obecny 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław obecny 

13 Szwec Agnieszka obecna 

14 Świetlik Barbara obecna 

15 Wiącek Małgorzata nieobecna 

 

obecni 13 

wszyscy 15 

procent 86,67 % 

Kworum zostało osiągnięte 
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Ponadto w sesji uczestniczyli: 

Lp. Nazwisko Imię  Status 

1. Chudyk  Krzysztof Burmistrz Piławy Górnej obecny 

2. Sochacka-Pelczar Marta Zastępca Burmistrza obecna 

3. Drebot  Małgorzata Sekretarz Gminy obecna 

4. Brzuszkiewicz  Marta Skarbnik Gminy obecna 

5. Morawiecki Tomasz Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w 

Dzierżoniowie 

obecny 

6. |Szyjka  Zbigniew Przewodniczący Rady Seniorów obecna 

7. Głuchowska Mirosława Podinspektor ds. gospodarki komunalnej i ochrony 

środowiska 

obecna 

8. Kochowska Magdalena Podinspektor ds. oświaty obecna 

9. Rybicki Marcin Informatyk obecny 

10.  Koprowska Anna Inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej obecna 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 
1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja na temat stanu dróg powiatowych w Piławie Górnej oraz planów 

remontowych. Wystąpienie Pana Tomasza Morawieckiego Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Dzierżoniowie. 

6. Sprawozdanie z działalności Rady Seniorów w 2021 roku. 

7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2021. 

8. Informacja Burmistrza o działaniach podjętych między sesjami. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

9.a. projekt uchwały nr 216/2022 w sprawie nadania nazwy Żłobkowi 

Gminnemu w Piławie Górnej oraz zmiany statutu, 

9.b. projekt uchwały nr 217/2022 w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Piława Górna, 

9.c. projekt uchwały nr 218/2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy Piława Górna na 2022 rok, 

9.d. projekt uchwały nr 219/2022 zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna. 

9.e. projekt uchwały nr 220/2022 w sprawie zmiany uchwały  

nr XXXVII/203/2022 Rady Miejskiej w Piławie Górnej z dnia 24 lutego 2022 roku  

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość i szczegółowe zasady 

przyznawania dodatków oraz innych składników wynagrodzenia nauczycielom 

zatrudnionym w przedszkolu i szkole podstawowej prowadzonych przez Gminę Piława 

Górna, 
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9.f. projekt uchwały nr 221/2022 w sprawie zmiany uchwały  

nr XXXVIII/208/2022 Rady Miejskiej w Piławie Górnej z dnia 30 marca 2022 roku  

w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Piława Górna. 

10. Wnioski i zapytania radnych. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 1. Otwarcie sesji.    

Zgodnie z art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym, Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Piławie Górnej o godz. 9.30 otworzył obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej 

w Piławie Górnej, która odbyła się w trybie stacjonarnym. Powitał Radnych, 

zaproszonych gości, kierownictwo oraz pracowników urzędu, biorących udział w sesji. 

 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.    

Na podstawie listy obecności, Przewodniczący stwierdził kworum i prawomocność 

posiedzenia. 

 

Ad 3. Przedstawienie porządku obrad.   

 Zgodnie § 13 ust. 5 Statutu Gminy Piława Górna, Radni otrzymali w terminie 

zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad. Przewodniczący Rady Miejskiej na 

prośbę Przewodniczącego Rady Seniorów Pana Zbigniewa Szyjki wniósł o zamianę 

kolejności punktów 5 i 6 porządku obrad. 

3.a. Zmiana porządku obrad. Zamiana punktu 5 z 6. 

Przed zmianą: 

5. Informacja na temat stanu dróg powiatowych w Piławie Górnej oraz planów 

remontowych. Wystąpienie Pana Tomasza Morawieckiego Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Dzierżoniowie. 

6. Sprawozdanie z działalności Rady Seniorów w 2021 roku. 

Po zmianie: 

5. Sprawozdanie z działalności Rady Seniorów w 2021 roku. 

6. Informacja na temat stanu dróg powiatowych w Piławie Górnej oraz planów 

remontowych. Wystąpienie Pana Tomasza Morawieckiego Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Dzierżoniowie. 

głosowanie Zmiana porządku obrad. Zamiana punktu 5 z 6. 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 kwietnia 2022 r. czas 09:34:52 - 09:35:12 

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 
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Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata nieobecna 

 

Ad 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.    

Protokół z sesji nr XXXVIII był wyłożony w Biurze Rady oraz zamieszczony  

w programie posiedzenia.pl. Wobec braku uwag do protokołu z poprzedniej sesji, 

zgodnie z § 30 ust. 1 Statutu Gminy Piława Górna, protokół został przyjęty. 

 

Ad 5. Sprawozdanie z działalności Rady Seniorów w 2021 roku.    

Sprawozdanie z działalności Rady Seniorów w 2021 rok przedstawił Pan Zbigniew 

Szyjka Przewodniczący Rady Seniorów. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

 

Ad 6. Informacja na temat stanu dróg powiatowych w Piławie Górnej oraz planów 

remontowych. Wystąpienie Pana Tomasza Morawieckiego Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Dzierżoniowie.    

Informację na temat stanu dróg powiatowych w Piławie Górnej oraz planów 

remontowych przedstawił Pan Tomasz Morawiecki Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych w Dzierżoniowie.    

Przez Piławę Górną przebiega jedna droga powiatowa o numerze 3004D w ciągu, której 

znajdują się ulice Groszowiecka, Piastowska oraz Chrobrego. W sumie jest to niecałe 

6,5 km drogi i prawie 30 % tej drogi w całości. Przez Piławę Górną przebiega nieco 

ponad 3% ogółu dróg powiatowych znajdujących się Powiecie Dzierżoniowskim. 

Wciągu tej drogi znajduje się jeden most, usytuowany na skrzyżowaniu ulic 
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Piastowskiej, Chrobrego i Sienkiewicza, o nośności 42 ton, pozwalającej na przejazd 

wszystkich pojazdów dopuszczonych do ruchu na drogach krajowych. Od maja 2020 

roku na przedmiotowej drodze uregulowano 6 studni znajdujących się na ul. Chrobrego, 

w związku z licznymi wnioskami mieszkańców, ale również radnych. Udało się znaleźć 

bardzo dobrą firmę, wyspecjalizowaną w tego typu pracach i do dnia dzisiejszego 

studnie znajdują się w niwelecie jezdni i nie ma żadnych zapadnięć. Przy ulicy 

Chrobrego tuż przed przejazdem kolejowym został wybudowany odcinek chodnika 

wraz z peronem autobusowym. Ponadto w ciągu ul. Chrobrego na wysokości budynku 

nr 20, został wybudowany kolejny odcinek chodnika. Przy budowie tego chodnika 

dodatkowo wybudowany został wpust uliczny, który ograniczał ilość zastoin wody. 

Jednak po ostatnich opadach widać, że temat ten do końca nie został załatwiony. 

Budowa chodnika odbyła się przy wsparciu finansowym gminy, która dołożyła do całej 

inwestycji prawie 20 tys. zł. Zimowe utrzymanie dróg realizowane było w ramach 

porozumienia zawartego pomiędzy powiatem, a gminą, i odbywało się bez większych 

potknięć. Natomiast letnie utrzymanie realizuje firma zewnętrzna, wyłoniona w ramach 

zamówienie publicznego. Zgłaszane są pewne zastrzeżenia do jakości wykonania robót,  

w porównaniu do poprzednich firm, które się tym zajmowały.  

Na dzień dzisiejszy prace remontowe wykonywane są na bieżąco, Jest kilka ubytków, 

które wymagają załatania. Takie prace na terenie powiatu wykonywane są od około 3 

tygodni i w niedługim czasie będą wykonane w Piławie, z uwagi na to, że ubytki nie są 

tak duże, jak na innych drogach. 

Przewodniczący RM w imieniu radnej Małgorzaty Wiącek zwrócił uwagę na duże 

ubytki na odcinku od starego urzędu miasta do wjazdu na stadion, czy nawet do Policji. 

Ruch pojazdów ciężarowych po tych ubytkach powoduje, że domach wszystko drży. 

Ponadto Przewodniczący RM poprosił o wyjaśnienie na jakim etapie jest przebudowa 

ul. Piastowskiej. 

Dyrektor ZDP wyjaśnił, że dokumentacja przebudowy drogi na ul. Piastowskiej jest 

już kompletna i złożona w organie administracyjnym, czyli wydziale architektury  

i budownictwa Starostwa Powiatowego w Dzierżoniowie, z wnioskiem o wydanie 

pozwolenia na budowę.  Postępowanie zostało wszczęte i czekamy na działania organu 

administracyjno-budowlanego. Równolegle cała inwestycja została zgłoszona w drugim 

naborze do rządowego programu Polski Ład - program inwestycji strategicznych. 

Według kosztorysu inwestorskiego, który jednak będzie mocno odstawał od cen 

rynkowych, koszt przebudowy całej drogi sięgał 11 mln. zł. Według ostatnich 

informacji otrzymanych od rządu rozstrzygnięcie naboru zostało przesunięte na przełom 

maja i czerwca. Musimy, więc poczekać, czy inwestycja zostanie dofinansowana z tego 

programu, a jest to warunek niezbędny i konieczny do jej realizacji. 

Przewodniczący dopytał o możliwość zamontowania oświetlenie na  

ul. Groszowieckiej. Ze wcześniejszych ustaleń wynika, że oświetlenie byłoby w pasie 

drogi wojewódzkiej. Czy coś się zmieniło w tym zakresie, czy jest możliwe jego 

wykonanie? 

Dyrektor ZDP wyjaśnił, że rok albo dwa lata temu zostało wysłane pismo do 

Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei popierające wniosek złożony przez gminę. Opierając 

się na przepisach, zadanie to zostało przypuszczalnie zrzucone na gminę. Za oświetlenie 

dróg, niezależnie od ich klasyfikacji, stanu i kategorii odpowiada gmina. Jeśli chodzi  

o skrzyżowanie dróg to za wszystko co się na nim dzieje odpowiada zarządca drogi 

wyższej kategorii. W tym przypadku zarządca drogi wojewódzkiej. 

Przewodniczący RM zapytał, czy oświetlenie zasilane fotowoltaikę spełniłoby swoje 

funkcję? 
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Dyrektor ZDP odpowiedział, że lampy hybrydowe są doskonałą alternatywą dla 

miejsc, przy których nie ma linii energetycznej. Na drogach powiatowych jest kilka 

takich miejsc, np. słupy oświetleniowe doświetlające przejścia dla pieszych lub aktywne 

znaki drogowe. 

Głos zabrał Radny Arnold Kordasiewicz, który zauważył, że chodnik przy ul. 

Chrobrego, na wysokości byłej szkoły do dworca przy ul. Kolejowej, jest w wielu 

miejscach pozapadany. Po opadach deszczu kałuże są tak obszerne, że przechodnie 

muszą skorzystać z drogi, albo iść pasem zieleni. Ponadto zauważył, że samochody na 

tym odcinku drogi poruszają się z nadmierną prędkością. Radny zapytał, czy ZDP 

mógłby wesprzeć gminę w postawieniu fotoradaru, tablicy, która pokazywałaby 

prędkość oraz karę za jej przekroczenie. Niejednokrotnie kierowcy wyprzedzają na 

przejściu dla pieszych i większość nie zdaje sobie sprawy z niebezpieczeństwa. 

Dyrektor ZDP odpowiadając na pierwszy wniosek wyjaśnił, że jeżeli zapadnięcia na 

chodniku są tak duże, to będą sukcesywnie usuwane. W kwestii dotyczącej fotoradaru 

wyjaśnił, że jedyną instytucją centralną w Polsce odpowiedzialną za ich umieszczenie 

jest Generalny Inspektorat Drogowy i wszelkie wnioski należy kierować do tej 

instytucji. Natomiast jeśli mowa o radarowym wyświetlaczu prędkości, to jest kwestia 

wydatku kilkunastu tysięcy złotych i ustalenia właściwej lokalizacji oraz partycypacji 

gminy w kosztach. Nie ma problemu, by takie oznakowanie postawić. 

Radny Jarosław Łoin zapytał o prace wykonywane przy ul. Struga. 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że prace wykonywane przy ul. Struga, która jest drogą 

wojewódzką, są realizowane przez ZDP na wyraźny wniosek Inspektora 

Wojewódzkiego. Więc jeżeli są jakieś uwagi, należy je kierować tam. Dopiero jak ZDP 

otrzyma takie zlecenie, może taką pracę wykonać. Prace zostały zakończone, ponieważ 

tego oczekiwał Inspektorat. Jak zauważył Dyrektor ZDP prace przekroczyły zakres 

obowiązków: zostały przeczyszczone m.in. przepusty pod wjazdami nieruchomości, 

zostało zrobione więcej niż było zaplanowane. Jeśli są jakieś uwagi to proszę złożyć 

wniosek do SDIK. 

Przewodniczący RM zapytał o kolizję trasy kolejowej z Wrocławia do Pilawy Górnej  

z drogą, czy powstaną przy przejazdach rogatki? 

Dyrektor ZDP wyjaśnił, że wszystkie przejazdy kolejowe, które powstaną na 

rewitalizowanej drodze kolejowej prowadzącej z Wrocławia do Piławy Górnej, będą 

przejazdami kategorii D, nie będzie zapór, nie będzie pół zapór, będzie linia ciągła, 

znak stopu i krzyż św. Andrzeja. Przy przejazdach będzie trzeba bardzo uważać. 

Wstępnie firma, która zajmowała się projektowaniem organizacji ruchu drogowego na 

tych przejazdach bardzo uszczupliła oznakowanie. Po interwencjach ZDP, który wziął 

pod uwagę przyzwyczajenia kierowców, że przez wiele lat tą trasą pociąg nie jeździł, 

wymuszono ustawienie na każdym przejeździe z każdej strony znaków STOP, ciągłej 

linii i krzyża św. Andrzeja.  

Przewodniczący RM zauważył, że na obszarze tak ściśle zabudowanym aktywne 

oznaczenie takiego przejścia poprzez sygnalizację świetlną byłoby bezpieczniejsze. 

Jeżeli w trakcie użytkowania wystąpią jakieś problemy, to będziemy musieli 

wnioskować o zmiany. 

Radna Barbara Świetlik zwróciła uwagę na niebezpieczne miejsce znajdujące się na 

ul. Chrobrego na wysokości piekarni. Na tym odcinku samochody bardzo szybko jeżdżą 

i są trudności w przejściu na drugą stronę jezdni. Radna zapytała, czy jest możliwość 

namalowania tam pasów, czy zamontowanie ogranicznika, spowalniacza, jak  

w Kośminie. 

Dyrektor ZDP wyjaśnił, że na tym odcinku nie jest możliwe usytuowanie przejścia dla 

pieszych. By takie przejście powstało należy spełnić wiele warunków technicznych  
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i formalnych, zgodnych z obowiązującymi przepisami. Niestety w tej lokalizacji nie ma 

takiej możliwości. Również na drodze kategorii głównej zabronione jest ustawianie 

progów zwalniających. 

Przewodniczący zapytał, czy Pan Dyrektor ma może jakiś inny pomysł, by poprawić 

bezpieczeństwo na tym odcinku drogi. 

Dyrektor ZDP powiedział, że dobrym rozwiązaniem, które się sprawdza, choć zdania 

są podzielone, jest radarowy wyświetlacz prędkości, który wpływa na świadomość 

kierowców. Dyrektor zauważył, że 400 metrów dalej jest posterunek policji. 

Nikt więcej nie zgłosił się do dyskusji. 

 

PRZERWA W OBRADACH DO GODZINY 10.05 

 

Ad 7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2021.    

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2021 przedstawiła Pani Anna 

Koprowska Inspektor ds. obsługi rady miejskiej. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Glos zabrał Radny Arnold Kordasiewicz, który zauważył, jaki sztab ludzi i ile 

instytucji zaangażowanych jest w walkę z problemami spożywania alkoholu i środków 

odurzających. To jest dramat. W tym sprawozdaniu usłyszeli Państwo o dramatach 

rodzin, mężczyzn, kobiet, a przede wszystkim dzieci. Radny poprosił, aby wszyscy  

o tym pamiętali i w swoich działaniach zwracali na to uwagę. Kwota wydana na 

alkohol, to kwota w wysokości 5 143 937 zł, ponad 850 zł na mieszkańca naszej 

miejscowości, z niemowlętami włącznie. Czy to nie przeraża. Radny poprosił kolegów, 

by swoja postawą i postępowaniem dawali przykład. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

 

Ad 8. Informacja Burmistrza o działaniach podjętych między sesjami.    

Informację przedstawił Burmistrz Piławy Górnej Pan Krzysztof Chudyk. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Brak zgłoszeń do punktu 8. 

 

Ad 9. Rozpatrzenie projektów uchwał:    

9.a. projekt uchwały nr 216/2022 w sprawie nadania nazwy Żłobkowi Gminnemu 

w Piławie Górnej oraz zmiany statutu, 

Projekt uchwały omówiła Pani Magdalena Kochowska Inspektor ds. oświaty. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Pani 

Małgorzata Pacyk poinformowała, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 

przez członków komisji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przedłożyła 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej informację, że wszystkie projekty uchwał były 

omawiane na komisji i uzyskały pozytywną opinię członków komisji Budżetu  

i Infrastruktury Społecznej. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

 

głosowanie projekt uchwały nr 216/2022 w sprawie nadania nazwy Żłobkowi Gminnemu w Piławie 

Górnej oraz zmiany statutu, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 kwietnia 2022 r. czas 10:43:21 - 10:43:40 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata nieobecna 

 

9.b. projekt uchwały nr 217/2022 w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Piława Górna, 

Projekt uchwały omówiła Pani Małgorzata Drebot Sekretarz Gminy. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Pani 

Małgorzata Pacyk poinformowała, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 

przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
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głosowanie projekt uchwały nr 217/2022 w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Piława Górna, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 kwietnia 2022 r. czas 10:45:29 - 10:45:41 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata nieobecna 

 

 

9.c. projekt uchwały nr 218/2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

Piława Górna na 2022 rok, 

Projekt uchwały omówiła Pani Marta Brzuszkiewicz Skarbnik Gminy. 
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Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Pani 

Małgorzata Pacyk poinformowała, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 

przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

głosowanie projekt uchwały nr 218/2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Piława 

Górna na 2022 rok, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 kwietnia 2022 r. czas 10:51:49 - 10:52:00 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata nieobecna 

 



11 
 

9.d. projekt uchwały nr 219/2022 zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna, 

Projekt uchwały omówiła Pani Marta Brzuszkiewicz Skarbnik Gminy. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Pani 

Małgorzata Pacyk poinformowała, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 

przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

głosowanie projekt uchwały nr 219/2022 zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Piława Górna, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 kwietnia 2022 r. czas 10:54:07 - 10:54:18 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 
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15 Wiącek Małgorzata nieobecna 

 

9.e. projekt uchwały nr 220/2022 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/203/2022 

Rady Miejskiej w Piławie Górnej z dnia 24 lutego 2022 roku w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego wysokość i szczegółowe zasady przyznawania dodatków 

oraz innych składników wynagrodzenia nauczycielom zatrudnionym w 

przedszkolu i szkole podstawowej prowadzonych przez Gminę Piława Górna, 

Projekt uchwały omówiła Pani Magdalena Kochowska Podinspektor ds. oświaty. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Pani 

Małgorzata Pacyk poinformowała, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 

przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

głosowanie projekt uchwały nr 220/2022 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/203/2022 Rady 

Miejskiej w Piławie Górnej z dnia 24 lutego 2022 roku w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość i szczegółowe zasady przyznawania dodatków oraz innych 

składników wynagrodzenia nauczycielom zatrudnionym w przedszkolu i szkole 

podstawowej prowadzonych przez Gminę Piława Górna, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 kwietnia 2022 r. czas 10:56:23 - 10:56:37 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 
 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 
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9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata nieobecna 

 

9.f. projekt uchwały nr 221/2022 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/208/2022 

Rady Miejskiej w Piławie Górnej z dnia 30 marca 2022 roku w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Piława Górna. 

Projekt uchwały omówiła Pani Mirosława Głuchowska Podinspektor ds. gospodarki 

komunalnej i ochrony środowiska. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Pani 

Małgorzata Pacyk poinformowała, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 

przez członków komisji. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący RM, który zapytał, gdzie można zutylizować zwłoki 

zwierząt (psa, kota). 

Pani Głuchowska wyjaśniła, że jeżeli zwierzę leży przy drodze, to zabiera je patrol, 

który zajmuje się utrzymaniem czystości i porządku w gminach. W innym przypadku 

trzeba zgłosić do gminy i urząd powiadamia odpowiednie służby. Dotyczy to zwierząt 

bezdomnych. 

Sekretarz Gminy dopowiedziała, że w Świdnicy jest firma, która zajmuje się utylizacją 

zwłok zwierząt i każdy właściciel psa lub kota musi sam tym się zająć. 

Radny Arnold Kordasiewicz zauważył, że taka informacja, prosto sformułowana, 

powinna się znaleźć w naszej lokalnej prasie, ponieważ bywa tak, że właściciele grzebią 

w ogródkach, na działkach swoich ukochanych członków rodzin, a to jest absolutnie 

zabronione. Rozkład ciała powoduje zatrucie ziemi. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

głosowanie projekt uchwały nr 221/2022 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/208/2022 Rady 

Miejskiej w Piławie Górnej z dnia 30 marca 2022 roku w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Piława Górna. 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 28 kwietnia 2022 r. czas 11:03:32 - 11:03:49 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 - 
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PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
2 13.33 % 

Wyniki imienne 
 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata nieobecna 

 

Ad 10. Wnioski i zapytania radnych.    

Głos zabrała Radna Barbara Świetlik: Plac zabaw na ul. Chrobrego na razie nie 

powstanie, czy Pan Burmistrz przewiduje uporządkowanie drugiej strony od ul. 

Bolesława Chrobrego 18 w stronę skrzyżowania, czy wszystko zostanie wstrzymane? 

Burmistrz wyjaśnił, że z powodu niezaplanowania takich środków finansowych, które 

by się równały z ofertą, należało postępowanie z formalnego punktu widzenia 

unieważnić. Postępowanie przetargowe zostanie powtórzone. Należy zastanowić się, 

skąd wziąć środki finansowe, o które warto by było zwiększyć planowaną inwestycje. 

Zaoferowana przez wykonawców kwota 300 000,00 zł jest za duża. Sprawa nie jest 

zamknięta. Odpowiadając na pytanie Burmistrz wyjaśnił, że mieszkańcy ul. Chrobrego 

nie chcą 100 m chodnika, bardziej zależy im, by móc tam dalej parkować samochody. 

Ponieważ teren tam jest nieładny i rozjeżdżony będzie przeznaczony do utwardzenie go 

kruszywem przez Zarząd Dróg Powiatowych we współpracy z gminą. W przyszłości 

może powstanie tam prawdziwy parking. Jest kilka miejsc przeznaczonych do 

utwardzenia. Jedno na ul. Chrobrego naprzeciwko tartaku, drugie miejsce na ul. 

Groszowieckiej, i to byłoby trzecim miejscem, ale Dyrektor ZDP obiecał w tym roku 

utwardzić tylko jedno miejsce, które wspólnie wybierzemy. 
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Radna Agnieszka Szwec zapytała Burmistrza, czy wie, gdzie zostały przeprowadzone 

remonty placów zabaw, np. wymiana piasku? 

Burmistrz potwierdził, że takie remonty zostały przeprowadzone, ale szczegółowo do 

tego tematu w tej chwili się nie odniesie. 

Sekretarz Gminy zauważyła, że z placów zabaw korzystają nie tylko małe dzieci, ale 

również nastolatki, które niszczą urządzenia zainstalowane na placach zabaw, 

przeznaczone dla małych dzieci. 

Nikt więcej nie zgłosił się do dyskusji. 

 

Ad 11. Sprawy różne.    

Radny Arkadiusz Majcher w imieniu koszykarzy z Piławy Górnej oraz strażaków  

z OSP zaprosił na piknik z okazji majówki, który odbędzie się dnia 3 maja w Kośminie 

o godz. 14,00. 

Przewodniczący RM poinformował, że również 3 maja o godz. 12.00 odbędzie się,  

z udziałem Rady Miejskiej msza święta, a o godz. 13.00 pod pomnikiem uroczystości  

z okazji rocznicy uchwalenia konstytucji. 

W dniu jutrzejszym odbędzie się oficjalne nadanie nazwy żłobkowi gminnemu.  

Z prywatnych składek Rady Miejskiej zostały zakupione 4 bujaki, które przekazano na 

ręce Pani Dyrektor. Działalność żłobka bardzo dynamicznie relacjonowana jest w social 

mediach, na Facebooku. Miło się na to patrzy. Bardzo dobrze, że udało się doprowadzić 

do końca tą inwestycję. Patrząc w jakim kierunku idą inwestycje, nie tylko w sektorze 

publicznym, ale również prywatnym, i na to co się dzieje w naszym otoczeniu, to trzeba 

bardzo rozsądnie zarządzać portfelem, zarówno domowym, jaki i publicznym. Należy 

zmierzyć się z tymi problemami i zastanowić, co zrobić z modernizacją stadionu, 

placami zabaw. W niedalekim czasie zostały otworzone dwie duże instytucje: hala 

sportowa i żłobek, które generują duże koszty. Do tego mamy uruchomione ponownie 

gimnazjum - trzeci budynek, który tworzy ogromne wydatki związane z utrzymaniem.  

Jako Rada Miejska uchwalamy budżet, uchwalamy podatki, i podnieśliśmy je tylko  

o 3,6 %. Wydawało się, że to dużo, ponieważ zawsze podatki były podnoszone o 1,8 – 2 

%. Tymczasem obecnie dochody są na poziomie 3,6 %, a wydatki na poziomie 20-30 

%. Nie da się tak funkcjonować. Być może w niedalekiej przyszłości zmierzymy się z 

takimi sprawami, które wymuszą ograniczenie inwestycji i musimy mieć tego 

świadomość. Ponieważ jesteśmy reprezentantami mieszkańców musimy się wspierać w 

kwestii dobrych, jak i złych informacji. Wyjaśnić mieszkańcom, że ograniczenie, lub 

brak inwestycji nie wynika z tego, że nam się nie chce, że się nie staramy, czy nie 

widzimy takich potrzeb, ale, że musimy racjonalnie zarządzać budżetem gminy  

i nadmiernie go nie zadłużyć, obciążyć. Pozyskanie wsparcia rządowego jest 

przesunięte w czasie, z tego wynika, że w kasie państwa również brakuje pieniędzy. 

Cały świat patrzy na to co się dzieje w Ukrainie. Każdy, kto uważa, że sytuacja ta nie 

ma wpływu na naszą gospodarkę jest w błędzie. Świat jest tak połączony, że jedno takie 

wydarzenie ma wpływ na wszystko, co się dookoła dzieje.  

Głos zabrała Sekretarz Gminy, która nawiązała do odpadów komunalnych i poprosiła 

radnych oraz mieszkańców o niezostawianie worków i innych odpadów przy 

kontenerach do segregacji. Jest to olbrzymi problem, ponieważ odpady tak zostawione, 

nie są odbierane przez firmę sprzątającą, Umowa tego nie obejmuje. Takie sprzątanie 

wykonywane jest przez gminę i generuje to dodatkowe, wysokie koszty. Nie ma żadnej 

poprawy. Gmina sprząta, a za chwilę jest to samo. Pozostawiane są wielkogabarytowe 

odpady i worki ze śmieciami. Sekretarz poprosiła o zwrócenie na to uwagi. Ponadto 

wyjaśniła, że jesteśmy zmuszeni do założenia foto pułapek i będziemy karać 

mieszkańców, którzy zostawiają śmieci przed kontenerami. 
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Przewodniczący RM wyraził aprobatę i zapytał, kiedy pojawi się pierwsza foto 

pułapka. Zwrócił uwagę na to, by sprawdzić jakie są możliwości publikowania takich 

nagrań, jak nie należy postępować. Radny Arnold Kordasiewicz najlepiej wie, jak 

wygląda sytuacja z zanieczyszczaniem naszego miasta, ponieważ bardzo leży mu na 

sercu ten problem. W wielu przypadkach jest to chyba jedyna taka droga, by pokazać, 

jak należy postępować. Nie do pomyślenia jest, gdy kilkunastu mieszkańców sprząta 

trudny teren na ul Sienkiewicza, a w tym samym niemal momencie, ktoś przyjeżdża 

wywrotką pod wiaduktem kolejowym przy ul. Lipowej wyrzuca gruz budowlany  

w biały dzień. To jest przerażające. Kiedyś nie było selektywnej zbiórki odpadów, 

kontenerów. To jest skandal. Przecież to taka sama droga. Nie wiem, jak to nazwać: 

lenistwem, brakiem wiedzy? To jest cwaniactwo. W dobie wszystkich podwyżek nie da 

się poprosić firmy o zabranie dodatkowo śmieci. Podobnie jest z wykonaniem 

inwestycji. Kiedyś można było poprosić firmę, by wykonała dodatkowo jeden metr. 

Dzisiaj każdy metr, centymetr kostki brukowej, asfaltu będzie wyceniany dodatkowo, 

bo dzisiaj przy tych cenach każdy walczy, by utrzymać się na powierzchni. Tak samo 

jest ze sprzątaniem. Gmina ponosi bardzo duże koszty związane z wywozem tych 

dodatkowych rzeczy. Dzisiaj wszystko musi być sortowane, odpowiednio przewożone. 

Musimy iść bardzo mocno w kierunku foto pułapek, uwieczniania tego co się dzieje  

i jeżeli jest taka możliwość, upubliczniania na Facebooku. W taki sposób możemy  

z tym procederem walczyć, oprócz oczywiście edukacji, która prowadzona jest  

w szkole.  

Radny Marcin Chrobak zauważył, że to nie dzieci śmiecą, tylko dorośli. I to właśnie 

dorosłych trzeba by było edukować. Poprosił o zamontowanie (tylko nie na koszach) 

tablic informujących o tym, że pozostawienie śmieci przy kontenerach jest 

niedozwolone i śmieci nie będą zabierane oraz pouczyć o karze administracyjnej. 

Informować również, w jakikolwiek sposób, o tym, że istnieje PSZOK z zaznaczeniem 

na czerwono, że śmieci są przyjmowane za darmo. 

Radna Małgorzata Pacyk poprosiła Burmistrza o podjęcie kroków w sprawie 

śmietników przy gimnazjum. Pracownice OPS-u chodzą i ręcznie zbierają śmieci, 

ponieważ kosze w przeciągu trzech dni są załadowane. 

Burmistrz zapytał, czy chodzi o większe gniazdo segregacyjne? Radna potwierdziła. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że sprawa omawiana była kilkukrotnie z firmą ECO oraz 

Panią Prezes ZBM-u. Jeżeli chodzi o masowe zakwaterowanie, to jest jedna możliwość, 

a mianowicie zapewnienia kontenerów na zmieszane odpady.  

Nikt więcej nie zgłosił się do dyskusji. 

Przewodniczący poinformował o terminie kolejnej sesji, który przypada na dzień 26 

maja 2022 r.  godz. 9.30. 

 

Ad 12. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w sesji Rady Miejskiej  

i o godz. 11.32 zamknął posiedzenie XXXIX sesji Rady Miejskiej w Piławie Górnej. 

 

 

 

Transmisja wideo sesji Rady Miejskiej w Piławie Górnej są dostępne na stronie internetowej: 
htps://portal.posiedzenia.pl/PILAWAGORNA? w zakładce: Transmisja 

 

Protokół sporządziła: Anna Koprowska – Inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej 

Przewodniczący Rady Miejskiej       

           w Piławie Górnej 

 

           Dariusz Madejski 


